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S L O V O    S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané,

se začínajícím létem se po-
malu chýlí ke konci veškeré 
stavební a investiční práce, kte-
ré jsme měli v plánu dokončit  
ve volebním období 2018 – 2022. 
Na konci září se budete opět roz-
hodovat, kdo povede Štěpánov 
v dalších čtyřech letech. Nežli 
se vám v září představí všichni 
potenciální kandidáti pro volby 
do obecního zastupitelstva, ráda 

bych provedla dílčí shrnutí akcí, 
které se podařilo dokončit v po-
slední době. Celkové zhodnocení 
uplynulého období očekávejte 
v dalším vydání Štěpánovinek.

Jsem starostkou již dvanáctý 
rok, tedy třetí volební období, 
bylo to ale období nejnáročnější, 
nejkomplikovanější a nejneob-
vyklejší. Nejnáročnější bylo pro-
to, že jsme v něm zažili situace  
a problémy, které tu ještě nebyly 
– ptačí chřipka, kůrovcová kala-

mita, celosvětová covidová epide-
mie a válka rozpoutaná Ruskem  
na území Ukrajiny. Tak „výživné“ 
objektivní podmínky pro vedení 
obcí nezažil dosud nikdo z nás. 
Nejkomplikovanější bylo kon-
čící období hlavně kvůli tomu, 
že z důvodu epidemie a války se 
zkomplikovala realizace celé řady 
naplánovaných akcí a provede-
ní staveb. Nejneobvyklejší bylo 
toto období proto, že díky všem 
problémům se pomalu vyčerpává  
i lidský potenciál ve vedení měs-
tyse, pomalu nastává čas generač-
ní výměny starších a zkušených 
zastupitelů za zastupitele z řad 
mladší generace. Měli bychom si 
toho být vědomi a hledat nové za-
stupitele i mezi mladými, aby se 
zapracovali a věděli o vedení obce 
co nejvíce, než přijde jejich čas  
a budou muset vést obec dál s nej-
větší zodpovědností k občanům. 
Pevně věřím, že všichni mladí 
zastupitelé, kteří již v zastupitel-
stvu pracují, budou pokračovat 
a jsou dobrý základem pro další 
směřování naší obce. Generační 

výměna se netýká pouze zastupi-
telů, ale také zaměstnanců úřadu. 
Po téměř čtyřiceti letech práce 
pro obec odešel na zasloužený 
odpočinek dlouholetý údržbář, 
řidič traktoru pro obsluhu kom-
postárny, vývoz jímek a zimní 
údržbu silnic pan Augustin Ho-
rák. Za jeho vždy vzornou práci 
a ochotu mu za nás za všechny 
moc děkuji a přeji mu do dalších 
let pevné zdraví, rodinnou po-
hodu a radost ze života. Na jeho 
místo nastoupil od 1. dubna 2022 
pan Zdeněk Havelka, který se již 
zapracoval a je velkou posilou 
našeho týmu. Protože se Gusta 
Horák rozhodl, že již nebude 
kandidovat ani do zastupitelstva, 
děkuji mu současně za jeho po-
moc a rady ve vedení městyse, 
kde mi byl vždy velkou oporou. 

Navzdory všem překáž-
kám, které jsem vyjmeno-
vala, se nám do této chvíle 
podařilo dokončit tři význam-
né stavební akce, jejichž do-
končení přináší do života lidí  

(pokračování na str. 3)

20 let od v elk é vody

15. července 2022 si připo-
meneme smutné výročí – 20 let  
od povodní ve Štěpánově. Udá-
losti jsou popsány ze zápisků teh-
dejší starostky obce, paní Jaromí-
ry Brázdové.

Pondělí 15. července 2002 byl 
špatným dnem pro naši obec. 
Štěpánov nad Svratkou postihly 
záplavy z jinak klidné říčky Ho-

donínky. Krásný prázdninový 
den, pohoda, jak má být.

17:00 – Nikdo neměl tušení  
o blížící se pohromě. Voda v říč-
ce Hodůnce, jak místní zkráceně 
nazývají Hodonínku, je klidná, 
není ani zakalená. V podvečer 
došla zpráva, že od Olešnice jde 
velká voda, žene se údolím Ho-
důnky a nebezpečí hrozí i naší 

obci. I když se nám to nezdálo, 
varovali jsme chataře, kteří mají 
stavby těsně u říčky. 

20:00 – Místní rozhlas vyhla-
šuje stav ohrožení a vyzývá obča-
ny v blízkosti potoka, aby opustili 
svá obydlí.

21:00 – 200 metrů široká pří-
valová vlna se valí údolím Ho-
důnky.

1:00 – Hladina Hodůnky je  
na vrcholu. Bere vše, co stojí  
v cestě, jednu chatu, traktorový 
vlek, most, lávku, stromy, klády. 
Zatopené jsou sklepy a zahrady 
řady nemovitostí. 

1:00 – 5:00 – Voda postupně 
opadá, lidé pomalu začínají sčítat 
škody. Taktéž na obecním úřadě. 

(pokračování na str. 4)
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Výpis  z  usnesení  zastupitelstva  městyse

Usnesení č. 24/2022
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou  

konaného dne 11. května 2022 v 18 hodin v zasedací místnosti
Úřadu městyse Štěpánov nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse, výborů a komisí 
- Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Štěpánov  
nad Svratkou za rok 2021
- Rozpočtové opatření č. 3, 4 /2022 v předneseném znění

       SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení: Mgr. Vratislav Kubík, Antonín Nedo-
ma, zapisovatele: Mgr. Ladislava Kobzová,
ověřovatele zápisu: Miroslav Nečesánek, Iveta Hošková
 PRO: 13          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Koupi obytné buňky od Fr. Filipa  za 20 000,- Kč
 PRO: 13         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- částku 25 000,- Kč na pozlacení křížku u fary 
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Nákup odpadkových košů do parku a na veřejná prostranství
 PRO: 14          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Nákup dvou dopravních zrcadel na náměstí a u Němečků
 PRO: 14          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Tříčlennou hodnotící komisi pro veřejnou zakázku: „Štěpánov nad 
Svratkou – Dopravní automobil“: A. Horák, M. Nečesánek, J. Stárek,  
a náhradníky: Mgr. A. Boháčová, M. Opatřil, Mgr. L. Kobzová 
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Počet volených členů Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou 
pro volby do zastupitelstev obcí 23. a 24. 9. 2022 ve výši 15 členů
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Darovací smlouvu pro darování pozemků pod stavbou chodníku 
parcelní čísla 1016/9 ostatní plocha, silnice o výměře 10 m2 a 1089/3 
ostatní plocha, ostatní komunikace 2 m2 v k. ú. Štěpánov nad Svratkou 
od Kraje Vysočina do vlastnictví Městyse Štěpánov nad Svratkou
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Finanční dar Lince bezpečí, z. s. na rok 2022 ve výši 1 000,- Kč. 
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

- Finanční dar na podporu činnosti ZS Zelené Vendolí pro volně žijící 
živočichy na rok 2022 ve výši 1 000,- Kč 
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Finanční dar na podporu činnosti Domácího hospice Vysočina  
na rok 2022 ve výši 5 000,- Kč
 PRO: 14          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Smlouvu o nájmu nemovité věci č. UZSVM/BZR/2949/2021-BZRM – 
části pozemku parcelní číslo 1060/8 za 960,- Kč ročně
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovitým 
věcem s omezujícími podmínkami č. j. UZSVM/BZR/1381/2022-
-BZRM a to k pozemkům pozemková parcelní číslo 1037/8 (8 m2), 
pozemková parcelní číslo 1037/10 (11 m2) a pozemková parcelní číslo 
1062/4 (124 m2), vše v obci a k. ú. Štěpánov nad Svratkou, z vlastnictví 
ČR s příslušností hospodařit pro ÚZSVM do vlastnictví Městyse Ště-
pánov nad Svratkou, včetně podmínek v Čl. IV. smlouvy
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Projednání směny pozemků pro školní zahradu s Ing. Danem Ma-
touškem za odpovídající výměru pozemků na Tahitech
  PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Cenovou nabídku firmy MANUS Prostějov na bezbariérové řešení  
v ZS a opravu podlahy v kosmetickém salonu /2. místnost/ 
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Rozpočtové opatření č. 5/2022 v předneseném znění se všemi projed-
nanými změnami na dnešním zasedání
 PRO: 14         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

      NESCHVALUJE:

- Finanční dar pro PORTIMO, o.p.s. 
 PRO: 0         PROTI: 14 ZDRŽEL SE: 0

      ODKLÁDÁ:

- Vzájemný prodej a koupi pozemků dle záměru č. 2/2022 Šárce a Pav-
lovi Stárkovým, protože pan Pavel Stárek s manželkou od koupě po-
zemku pod stavbou odstoupili z důvodu nemožnosti legalizovat stav-
bu na pozemku městyse. Pan Stárek tuto skutečnost na zastupitelstvu 
městyse osobně oznámil. 

Zapsala Ladislava Kobzová

S dětmi z mateřské školy máme 
řadu oblíbených míst pro ven-
kovní hry. Jedním z nejoblíbeněj-
ších je lesík nad školou. 

Po dlouhé době jsme se sem 
opět vydali. Natěšení na čerstvě 
olistěné stromy, čistý vzduch  
a klidné místo jsme se vydali  
k lesu. Čekalo nás bohužel nemi-
lé překvapení. Nepřehlédnutelné 

byly kupky 
o d p a d k ů 
od různých 
d o b r o t , 
PET láhve 
a několik 
prázdných 
z e l e n ý c h 
pytlů. Mís-
to se změ-
nilo také 
tím, že ve 
s t r o m e c h 

byly zatlučené různé desky, des-
tičky, špalíky. V průběhu hry děti 
objevily ještě jednu zajímavost – 
spousty malých bílých kuliček. 
Snahou je bylo sesbírat, protože 
i našim malým školkovým dětem 
došlo, že v lese tyto kuličky ne-
mají, co dělat. Odhadovali jsme, 
že se jedná o náboje. Po dalším 
zjišťování informací jsme přišli 

na to, že se pravděpodobně jed-
ná o náboje ze zbraní k airsoftu. 
Pokud se o tento moderní sport 
zajímáte, mohou někteří namítat, 
že náboje se dají sehnat i v eko-
logické variantě, tzv. BIO NÁBO-
JE, které jsou lépe rozložitelné. 
Rádi bychom věřili, že všichni 
zdejší nadšenci do tohoto sportu 
takové nábo-
je využívají. 
Zároveň se 
nabízí otázka, 
kdo pak za-
tlouká desky 
do vzrostlých 
stromů a ne-
chává skládky 
po lese? 

Nám tento 
moment po-
skytl možnost 
v z d ě l á v á n í 

dětí přímo v terénu, poukázat na 
to, čeho všeho jsou lidé schopní, 
když jdou na návštěvu do lesa, 
ať už si hrát, provozovat nějaké 
sporty atd. Raději bychom však 
byli zase za lesní oázu, kterou pro 
nás toto místo vždy bylo.

Stanislava Kubíková

CO  LZE  NAJÍT  V   LESE
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

ve Štěpánově nové kvality. Prv-
ní z dokončených staveb je nová 
terasa u restaurace Hodůnka. 
Zhotovení provedl pan Martin 
Zemánek, a přestože výstavbu 
terasy provázela velká řada pro-
blémů, nakonec jsme se všich-
ni dočkali a já pevně věřím,  
že její životnost, vzhledem k vol-
bě odolných materiálů bude více 
jak třicet let. Ještě bychom rádi 
dokončili přístupový chodník  
k zadnímu schodišti terasy, ale to 
už zajistíme vlastními silami.

Druhý m projektem, k ter ý 
měl být původně dokončen již  
na podzim, ale z kapacitních dů-
vodů muselo být dokončení rea-
lizace posunuto až na květen le-
tošního roku, byl projekt „Sídelní 
zeleně“. V rámci tohoto projektu 
byla provedena revitalizace par-
ku na náměstí, vysázeny nové 

stromy, které by měly  
v horkých letních dnech 
tlumit vedro v centru 
městyse. V parku a na 
náměstí budou umístě-
ny ještě nové odpadko-
vé koše s doplňkem pro 
pejskaře, abychom ome-
zili výskyt psích exkre-
mentů na veřejném pro-
stranství. Celkem bude 
po městysi umístěno 

zhruba 10 nových odpadkových 
košů s pytlíky pro venčení psích 
mazlíčků. Pevně věříme, že toho-
to nového mobiliáře budou „pej-
skaři“ využívat. Druhou částí 
zmíněného projektu je přeměna 
stráně za penzionem Hodůnka. 
Firma dílo dokončila v polovině 
května, následně bude pečovat 
o výsadbu ještě do konce roku 
2023. Věřím, že i tato lokalita 
bude sloužit našim občanům jako 
klidová zóna, kde najdou příjem-
né místo pro setkávání. Z našich 
vlastních zdrojů jsme se za vydat-
né pomoci pana Zdeňka Havelky 
a Zdeňka Čupra pustili do opravy 
vstupu do historického sklepení. 
Zvolili jsme variantu ubourání 
čela a jeho nahrazení nově lo-
ženým kamenným zdivem po 
vzoru sklepa na východní straně 
pozemku. Velice si cením zruč-

nosti pana Havelky, který odvedl 
skvělou práci. Zdeněk Čupr již 
tradičně odvedl také svou preciz-
ní práci, když pohotově vyráběl 
a vyrábí futra, dveře a mříže pro 
nový vstup do sklepení.

Posledním dokončeným sta-
vebním dílem je nové víceúčelo-
vé hřiště u školy. Jeho realizace 
proběhla bez velkých komplikací 
/naštěstí/ dle vysoutěžené cenové 
nabídky, jeho výstavbu nepostih-
lo zdražování stavebních materi-
álů, protože firmy měly vše pro 
výstavbu připraveno již na pod-
zim. Tomu jsme velice rádi, pro-
tože navýšení výdajů u dnes pro-
váděných staveb šplhá až k 50% 
původní ceny. Hřiště bylo pře-
dáno 15. 6. 2022 a po dokončení 
vybavení plochy stavební buňkou 
na uložení mobiliáře bude hřiště 
uvedeno do užívání 1. 7. 2022. 
Využití hřiště veřejností, ško-
lou a sportovními spolky bude 
upravovat Provozní řád hřiště, 
který bude ve čtvrtek 30. 6. 2022 
vyvěšen na webových stránkách 
městyse a dále bude umístěn  
ve vývěsce přímo u hřiště. Dou-
fám, že se občané dostatečně  
v letních měsících na hřišti vy-
sportují, protože od září bude 
dopoledním uživatelem v pra-
covní dny pouze škola, odpoled-

ní hodiny vyplní sportovní kluby 
a posléze si bude moci zasporto-
vat i veřejnost. Hřiště má i umělé 
osvětlení, takže kromě celoroční-
ho využití může sloužit i v obdo-
bí, kdy se denní světlo krátí.  

A co nás ještě čeká letos do-
končit? Dovybavit nábytkem tři 
nově zrekonstruované pokoje  
v penzionu Hodůnka. Ve zdra-
votním středisku instalovat nově 
plošinu pro občany s omezenou 
pohyblivostí. Opravit podlahu 
a instalace v místnosti kosme-
tického salonu /bývalá místnost 
rentgenu/, vyměnit troje dveře  
v ordinacích ve 2. patře budo-
vy ZS za protihlukové. Opravit 
místní komunikaci z náměstí  
ke COOPu přeskládáním ka-
menných kostek, včetně odvod-
nění silnice, obrubníků a chod-
níku u domu č. p. 12. Provést 
opravu silnice v zástavbě „Pod 
ovčínem“ zásypem z recyklá-
tu. To jsou všechno úkoly, které 
chceme zvládnout do konce vo-
lebního období. Pevně věřím, že 
se vše zdárně stihne a dnešní za-
stupitelstvo ukončí svou činnost  
na konci září s čistým stolem.

Přeji nám všem příjemné léto 
s odpočinkem a aktivitami bez 
omezení.

 Šárka Kunčíková

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 Tomáš Černý Adriana Pregetová
 Emily Staňo Elena Kvasnicová

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
červenec - září 2022:

Valachová Miloslava Řehůřek Pavel
Čuprová Saša  Brázda Stanislav
Ostrá Anna  Petruželová Jarmila
Mokrý Josef  Vrzalová Jaroslava
Jurková Bohumila Vrzalová Věra
Jakubec Břetislav Novotný Miroslav
Čuprová Růžena  Lukášková Anna 
Vícha František  Hlaváčková Marie
Elčknerová Ivana 
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KULTURNÍ AKTUALITY
Akademický malíř Jiří Štourač vystavuje své obrazy v rám-

ci Smetanovy výtvarné Litomyšle 2022. Výstava pod názvem 
Loci Solitudinis potrvá v Zámeckém pivovaru v Litomyšli  
do 7. 7. 2022.

Fotograf Jiří Hřebíček uvede výstavu svých oblíbených fotogra-
fií pod názvem Křídel šum 30. 6. v 16:00 v sokolovně v Nedvědici. 
Jako součást Slavností Pernštejnského panství 2022 je můžete vidět 
od 1. do 17. 7. 2022.

Oprava kaple Nejsvětější Trojice ve Švařci odhalila star-
ší původ, než se očekávalo. Románské okno dokládá, že stav-
ba musela vzniknout v souvislosti se stříbrnou horečkou už  
ve 13. století. Jak jsme informovali v minulém čísle, už po-
čátkem 13. stol. vzniklo nedaleko Švařce hornické sídliště.  
A pobožní horníci potřebovali i svatostánek… Výzkumy probíhají 
a jistě budou podrobně zveřejněny.                                                 

-HJ-

  Za penzionem Hodůnka
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Zde byla celou noc pohotovost 
a starostka obce organizovala 
všechny potřebné práce za po-
moci zastupitelů, ale i ochotných 
občanů. 

16. – 19. července 2002 – Úkli-
dové práce jsou v plném proudu, 
pomáhají dobrovolníci, hasiči, 
armáda, Technické služby Města 
Bystřice nad Pernštejnem, firmy.

17. července 2002 – Hejtman 
kraje Vysočina vyhlašuje na 20 
dnů stav nebezpečí pro celou 
obec Štěpánov nad Svratkou. 
Tento stav byl nakonec zrušen  
24. července.

8. srpna 2002 – Ze Štěpáno-
va se odváží poslední půjčený 
kontejner. Život se vrací pomalu  
do běžných kolejí. Při vší této 
smůle nám až na dva dny přálo 
krásné teplé počasí, což pomohlo 
při vysoušení vysoušeči zapůjče-

nými bystřickými hasiči. 
Přes Hodonínku v místech  

u Ježových byl postaven ponto-
nový most, zapůjčený ze státních 
rezerv do doby, než bude zbudo-
ván nový most. Škody byly vy-
čísleny na 8.175.315,- Kč. Dotace 
od státu byly poskytnuty ve výši 
5 milionů Kč. Podmínkou bylo 
všechny škody, hlavně mosty  
a lávku na Močidlech, zlikvido-
vat a opravit 
do 13. listo-
padu 2002! 
Obec obdr-
žela finanční 
p r o s t ř e d k y 
od různých 
i n s t i t u c í , 
dalších obcí, 
firem i jed-
n o t l i v c ů , 
za což bylo 

všem dárcům poděkováno. Přes 
veškeré potíže a překážky se po-
dařilo opravu a výstavbu mos-
tů a lávky ukončit v termínu. Je 
samozřejmé, že některé práce 
se dokončovaly následně ještě  
v roce 2003, kdy nastoupilo nové 
zastupitelstvo. Díky Technickým 
službám Bystřice nad Pernštej-
nem, zapojeným firmám, hasi-
čům, vojákům z posádky Bučovi-

ce a všem ochotným občanům se 
vše zvládlo. Pro občany postižené 
povodní bylo snahou zajistit růz-
né finanční dotace, pomoc jako 
čištění studní OHS, slevu na spo-
třebě el. energie při vysoušení. 
Na závěr patří upřímné a velké 
poděkování zastupitelstva a sta-
rostky všem, kdo pomohli.

Ze zápisků Jaromíry Brázdové 
připravila Stanislava Kubíková

ZPRÁVIČKY OD ŽEN Mladí hasiči
Letošní rok nám zatím přeje  

a všechny plánované akce si mů-
žeme odškrtnout jako vydařené.

Čarodějnice si přičarovaly  
na svůj den krásné počasí, děti 
si jejich soutěže užívaly a mohly 
ochutnat i perníček, i když ne ten 
z pohádkové chaloupky.

V květnu proběhl Zájezd  
za květinami do našich oblíbe-
ných zahradnictví. Holky se vra-
cely domů s úsměvem na tváři. 
Přestože obnos peněženek se tro-
chu ztenčil, zážitky a plné tašky 
náladu pozvedly. Nejedna za-
hrádka je teď díky tomu o nějaký 
kvítek kouzelnější.

Do květnových dnů se letos 
vrátila sbírka ČDPR. Děkuje-
me našim dobrovolnicím, které 
ochotně obcházely štěpánovské 
ulice a nabízely kvítky. A velké 
díky Vám všem, kteří jste si kví-
tek koupili.

Na začátku června jsme naplá-
novaly rodinný výlet do Rožnova 
pod Radhoštěm. Kvůli stoupa-
jícím cenám jsme musely zvýšit 

cenu příspěvku za autobus a měly 
jsme obavy, jestli vůbec poje-
deme. Jelo se! A byla to paráda! 
Rožnovský skanzen je rozlehlý, 
každý si mohl vybrat, kam za-
míří. Velký úspěch měly nejen 
komentované prohlídky, ale i sa-
mostatná zastavení v dobových 
chaloupkách. Děti měly radost 
z kolotoče. Kdo vyšplhal na Jur-
kovičovu rozhlednu, nelitoval. 
Výhled do kraje byl úchvatný.  
V muzeu také probíhaly výstavy. 
Náš módní spolek by zajímala ta 
s názvem Jak jde kroj, tak se stroj. 
Ale na návštěvu nezbyl čas, pro-
to inspiraci pro modely musíme 
hledat jinde. A s tím souvisí také 
jedna změna. Plánovaná retro 
přehlídka se přesouvá na sobotu 
15. října. Upravte si v kalendá-
řích.

Před prázdninami proběhne 
Plaviáda, ale o té více v podzim-
ním čísle. Zatím si budeme užívat 
léta a to samé přejeme i vám.

Za ženy krásné léto 
Lenka Malá

Po dvouleté odluce, kdy 
jsme se nemohli scházet  
a trénovat kvůli covidu, jsme 
mohli opět zahájit činnost 
mladých hasičů. Obavy, že se 
už nesejdeme v plném počtu, 
byly zbytečné, neboť se dětí 
sešlo velice mnoho a mohly 
být tak vytvořeny opět tři 
věkové kategorie. První ka-
tegorie je složená z dětí ve věku 
3 - 6 let, druhá 6 - 12 let a třetí  
ve věku 12 – 15 let.

Děti se během velice krátké 
doby opět sžily se zásahovým 
vybavením a mohly tak vyrazit 
na první letošní soutěž do Ko-
roužného, která se konala 18. 6.  
Štěpánovští hasiči všem ukázali, 
co umí, a tak si každá kategorie 
vybojovala první místo a mladí 
hasiči si odváželi domů krásné 
poháry a dary. 

V Koroužném měli bojovat  
i naši hasiči ze zásahové jednot-
ky, bohužel byli odvolání k požá-
ru, a proto se soutěže neúčastnili,  

i tak jim patří veliké poděkování 
za nasazení svých sil při pomoci 
hašení zmíněného požáru.

V letošním roce nás ještě čekají 
soutěže ve Věstíně, Rozseči nad 
Kunštátem, Olešnici, Hodoníně 
a u nás ve Štěpánově. Jsme velice 
rádi, že děti mají zájem trénovat  
a spolek mladých hasičů tak 
může nadále pokračovat. Všem, 
kteří chodí pomáhat s trénová-
ním, děkujeme, má to smysl. Vý-
sledky jsou viditelné v množství 
nasbíraných pohárů, na které už 
v hasičce není skoro místo. Jen 
tak dále!

Simona Hrubešová

20 let od v elk é vody (pokračování ze str. 1)

  2002   2022
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

42.  LENKA CACKOVÁ 
 (*18. 9. 1977 Brno)

Lenka složila maturitu v obo-
ru podnikání, management. 
Začala hned podnikat (v Brně 
nonstop rozvoz i trafiku), chtě-
la si vydělat a ve volném čase se 
věnovat herectví, dramaturgii  
a dramatické výchově. Dopadlo 
to naopak. Vedla amatérské di-
vadlo a brzy se stal koníček jejím 
povoláním. Hrála epizodní roli 
v seriálu, režírovala profesionál-
ní herce i ochotníky. Začala pro-
vozovat zájezdové divadlo pro 
školky, pak i větší akce a přes 
dvacet let ji živí divadlo Netra-
trdlo.

Vyrůstala v Brně a ke svému 
údivu zakotvila na venkově.  
V roce 2006 se provdala do Ště-
pánova. Vedla zde i dramatický 
kroužek a v roce 2011 se zaslou-
žila o obnovu zdejších ochotní-
ků. První dvě pohádková před-
stavení také pevnou a zkušenou 
rukou režírovala a chystala scé-
nu.

Díky své dceři rozjela vzdě-
lávací projekt Trdlohrátky, své 

zkušenosti předává lektorkám, 
poznává báječné lidi a dočka-
la se i mnoha ocenění. Byla 
dvakrát nominována mezi de-
set NEJ žen Vysočiny a uspěla  
i v soutěži Živnostník Vyso-
činy. Asi největší poctou byla 
pozvánka na konference „She's 
Mercedes“, kam jsou zvány vel-
mi výjimečné ženy.

Šéfuje tak sama sobě a co je 
nejdůležitější – ve Štěpánově se 
zapojila i do komunální politiky 
a je zde šťastná!

Hynek Jurman

Před vítáním jara jsme ozdo-
bili naše velikonoční vejce, kte-
ré každým rokem umisťujeme  
na náměstí.  V letošním roce 
jsme se rozhodli dát této dekora-
ci „nový kabát“. Za velké pomo-
ci členek ČSŽ, za což jim velmi 
děkuji, jsme vejce opletli novým 
čerstvým proutím.  O další vý-
zdobu se postaraly výrobky  
z tvořivých dílniček i šikovné 
ruce našich žen.

Na 9. 4. 2022 jsme napláno-

vali předvelikonoční vítání jara. 
Národopisný soubor Borověnka 
si pro nás připravil pásmo lido-
vých písní a tanců, které chtěli 
divákům představit přímo na ná-
městí u ozdobené kraslice. Bohu-
žel pro chladné a deštivé počasí 
jsme byli nuceni celé vystoupení  
na poslední chvíli přesunout  
do KD. Po vystoupení byly v pří-
sálí KD připraveny velikonoční 
dílničky, kde se všichni zájemci 
mohli zapojit do výroby různých 

dekorací s velikonoční témati-
kou. 

Stejně jako v minulých letech 
probíhalo pálení čarodějnic  
ve spolupráci ČSŽ a SDH na kou-
pališti. Bylo připraveno mnoho 
zábavných úkolů, odměn i vy-
nikajícího občerstvení. Tradičně 
byla po setmění zapálena hranice 
pod dohledem místních hasičů.

Štěpánovské kulturní léto 
(ŠTĚKULE) jsme zahájili 24. 6. 
2022 již 11. ročníkem Plaviády  

na řece Svratce. Poté následovalo 
26. 6. 2022 zábavné odpoledne 
na zahradě bývalé MŠ. Pro děti si 
připravilo program divadlo NE-
TRATRDLO a pro dospělé diva-
dlo KVĚT ŽIVOTA.

Další plánované akce najde-
te v přehledu. Bližší informace 
sledujte na stránkách městyse  
a vývěsních plochách. Za kultur-
ní komisi Vám přeji krásné a po-
hodové léto.

Iveta Hošková

K u l t u r n í  a k c e  j a r o  -  l é t o  2 0 2 2
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5 . Čtvrť Balkán od Josefa Šímy

Možná nejčastěji zachytil Ště-
pánov a blízké okolí do svých 
obrazů amatérský malíř Josef 
Šíma (1924 Fryšava – 1983 Ště-
pánov). Svými obrazy (krajiny, 
zátiší a kytice) potěšil mnoho 
rodin ve Štěpánově i v dalších 
místech. Maloval ze všech stran 
naše městečko, ale náměty čerpal 
z celé Vysočiny. Kromě obrazů 

tvořil pro veřejnost plakáty, po-
zvánky, čestná uznání, ilustroval 
kroniku Sboru pro občanské zá-
ležitosti ad.

Na obraze v dnešním pří-
spěvku je čtvrť Balkán, v pozadí 
uzavírá obzor Kopec, vpředu je 
zachycena strouha k železárnám 
a louka. Olejomalba o rozměrech 
74 x 66 cm byla věnována jako 
svatební dar 1. 5. 1976.

Hynek Jurman

Plánované akce ŠTEKULE 2022
2. 7.    Keramické tvoření - učebna ZŠ
  (info 604 417 135)
16. 7.  Štěpánovská lávka, od 14.00  
29. - 31. 7.  Letní kino - dvůr ZŠ, od 21.30
	 	 			•	Tajemství	staré	bambitky	2
	 	 			•	Betlémské	světlo
	 	 			•	Mimořádná	událost
6. 8.   Turnaj trojic v nohejbale
13. 8.   Sportovní den - hřiště FK
10. 9.   Hry bez hranic - hřiště ve Štěpánově
15. 10. Módní přehlídka - KD
Podrobnější informace sledujte na plakátech 
                                           a na štěpánovských webových stránkách!
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Budova základní školy slouží 
svým žákům a učitelům již 60 let. 
V záznamech školní kroniky je 
uvedena neděle 2. září 1962, kdy 
proběhlo slavnostní otevření.

3. června 2022 jsme se spo-
lečně sešli – žáci, rodiče, učitelé 
(současní i minulí) a další milí 
hosté, abychom si toto výročí 
připomněli. A také, abychom si 
uvědomili a ověřili, jak nám naše 
škola ve svých 60 letech rozkvetla 
do krásy. Je to nemalou zásluhou 
všech zaměstnanců, ředitelů - 
minulých i současných, ale také 
vedení naší obce – starostů a za-
stupitelů, kteří se vždy o rozkvět 
školství v naší obci starali.

Na oslavu jsme se náležitě při-
pravili. Paní učitelka Bohumila 
Blechová sestavila ve spolupráci 
s ostatními kolegy pásmo vystou-

pení žáků. Paní učitelka Zítková 
organizovala výrobky na jar-
mark. Paní učitelka Míla Cha-
lupníková vytvořila z výkresů 
žáků celé školy krásnou obrazár-
nu v přírodní učebně. Pan ředitel 
Dufek mimo celkové organizace 
oslav zajistil úžasný velký stan 
do školního dvora, který nás měl 
chránit před deštěm a větrem. 
Nakonec nás uchránil před slu-
nečními paprsky, neboť celý den 
panovalo krásné počasí. Zde se 
odehrával maraton vystoupe-
ní. O jejich správné ozvučení 
se postaral pan ředitel společně  
s našim bývalým učitelem panem 
Zonygou. Návštěvníci se tu moh-
li i občerstvit. O zajištění nabídky 
jídla a pití se postarala paní Jaro-
slava Vrzalová se svým kolekti-
vem ze školní kuchyně a dalšími 

pomocníky z řad učitelů.
I samotná oslavenkyně – naše 

škola - byla krásně vyzdobená, 
čistá a naleštěná, připravená při-
vítat své návštěvníky. O výzdobu 
v prostorách školy se postara-
li všichni učitelé a vychovatelé.  
O čistotu a pořádek ve škole i v je-
jím okolí paní uklízečky s panem 
školníkem. Na chodbách i ve tří-
dách byly prezentovány výrobky 
žáků, na interaktivních tabulích 
aktivity žáků, fotografie, nové 
učební pomůcky, kroniky a další 
upomínky naší práce. Návštěvní-
ci měli možnost nahlédnout do 
jednotlivých tříd, školních dru-
žin i do mateřské školy, která je 
naší součástí. Velký zájem upou-
tala třída školní družiny s kro-
nikami a fotografiemi z let mi-
nulých, kterou pro návštěvníky 

připravila paní vychovatelka Jana 
Poláková. Při příležitosti výročí 
naší školy sestavila paní učitelka 
Štouračová z příspěvků učitelů 
Almanach. Mapuje nejdůležitěj-
ší události, které se v posledních 
deseti letech v naší škole udály.

Velmi nás potěšil nevšední zá-
jem ze strany veřejnosti. Oslavy 
se vydařily. Dokumentaci celého 
dne v podobě fotografií vytvořila 
paní učitelka Stárková. Můžeme 
si na nich připomenout slavnost-
ní atmosféru, která ten den pa-
novala. Za krásnou a důstojnou 
oslavu patří všem velké poděko-
vání.

Milá školo, do dalších let Ti 
přejeme, ať jsi stále místem, kam 
všichni rádi chodíme a kam se 
také rádi vracíme.

Dáša Kameníková

Oslavili  jsme  60. výročí  otevření  budovy  základní  školy  

Štěpánovský soubor Borověn-
ka prožil červen nabitý vystou-
peními.

Odrazovým můstkem pro nás 
byl Den otevřených dveří ve ško-
le ve Štěpánově, kde jsme měli 
možnost si naše pásma vyzkoušet 
před diváky.

Následovaly 3 soboty, kdy Bo-
rověnka vystupovala na vrcholo-
vých akcích v České republice.

Na Celostátní přehlídce dět-
ských folklórních souborů v Jihla-
vě se sešlo 11 souborů z celé Čes-
ké republiky, které byly vybrány 
v krajských kolech přehlídky – 
mezi nimi i Borověnka s pásmem 
Na našem dvoře.

Folklorika Fest ve Starém Hro-
zenkově je nový festival, který se 
v tomto roce konal teprve podru-
hé. Sjelo se sem přes 800 účinku-
jících – především z jižní Mora-
vy, ale i z jiných koutů z České 
republiky a Slovenska. Horácko 
zde reprezentoval jihlavský sou-
bor Šípek a také naše Borověnka. 

Na mou duši, pes má uši. Tak 
se jmenoval program, v němž 

vystoupili muzikanti a tanečníci 
z Borověnky na Mezinárodním 
folklórním festivalu ve Strážnici, 
největším folklórním festivalu 
v České republice. Zúčastnilo se 
ho více než 150 folklórních sou-
borů, skupin a muzik. Byl to krá- 
sný víkend plný zážitků a radosti.

Zažili jsme mnoho pěkného, 
viděli jsme, jak krásný je svět 
plný folklórního nadšení a štěstí. 
Získali jsme novou chuť a moti-
vaci do další činnosti. Už teď se 
začínáme těšit na srpnový tábor 
a podzimní vystoupení v Třebíči, 
Žďáru nad Sázavou či Lomnici 
nad Lužnicí. 

Děkujeme všem, kdo nám po-
máhají.

Bohumila Blechová

Jaro - čas lásky, naděje, nových 
začátků. Období, které většina  
z nás považuje za to nejkrásněj-
ší  v roce, protože slunce svými 
paprsky probouzí přírodu, vše se 
zelená, kvete, barví a ožívá. 

Ve čtvrtek 2. června oslavil 
Labyrint krásy jara koncertem  
v Křížovicích. V amfiteátru před 
galerií jsme zazpívali písně růz-
ných žánrů. Náš zpěv byl tra-
dičně střídán uměleckým před-

nesem Ivany Valešové, herečky 
Národního divadla Brno. Texty 
jarních básní i verše Jana Skácela 
slušely tomuto kouzelnému mís-
tu, které snad každého nadchne 
svojí výjimečnou atmosférou. 

Já se tam vrátím, napsal kdysi 
František Halas ve své básnické 
próze. Také my věříme, že se příš-
tí rok vrátíme a v galerii vám opět 
zazpíváme.

DPS Labyrint

Borověnka jede… Jarní koncert v Galerii z ruky



ČETNICKÁ  PÁTRAČ-
KA ŠTĚPÁNOV

Pamětníků četnické stanice  
ve Štěpánově ubývá, podrobnosti 
se však dají najít v okresním ar-
chivu ve Žďáře. Četnická stanice 
u nás byla založena v roce 1879 
a v činnosti byla ještě po druhé 
světové válce. Předtím u nás do-
hlíželi četníci z Bystřice. Jedna 
taková pochůzka na trase Dolní 
Čepí – Štěpánov – Lesoňovice – 
Bystřice se stala v noci 11. 8. 1877 
osudnou Karlu Horváthovi, kte-
rého nad Lesoňovicemi zavraždi-
li s lupem se přemisťující manželé 
Brabcovi ze Zlatkova.

Stanice ve Štěpánově byla zalo-
žena v r. 1879 jako „jednomužová 
stanice“ a místní četník se odpo-
vídal veliteli v Bystřici. Prvním 
četníkem byl Gieslinger, druhým 
Horák. Až k 1. 1. 1899 byl stav 
mužstva zvýšen na tři a stanice 
získala samostatnost. Tehdy už 
zde sloužil Vladimír Haška, kte-
rý tu vydržel až do r. 1921. Delší 
dobu zde sloužili i strážmistři 
Ferdinand Smejkal a Josef Zejda. 
Příslušníci měli dozor v širokém 
okolí, do jejich rajonu patřily Ko-
rouhvice, Chlum, Vír, Hrdá Ves, 
Pivonice, Kobylnice, Koroužné, 
Švařec, Borovec, Štěpánov, Oleš-
nička, Kozlov, Vrtěžíř, Lískovec, 
Ujčov s Kasánem a Bořiňovem, 

Dolní a Horní Čepí, Kovářová  
a Smrček.

Zápisy se stále vedly němec-
ky až do roku 1918, kdy se stal 
velitelem Václav Řezáč. Za vrch-
ního strážmistra Josefa Peterky 
byl obvod zmenšen především 
díky zřízení stanice na Hrdé Vsi.  
Pod Štěpánov pak spadalo území 
od Koroužného po Kovářovou  
a Čepí. Od 24. 1. 1935 velel stani-
ci Josef Šusta. Po osvobození zde 
od 9. 5. 1945 až do 1. října působil 
zemský vedoucí pplk. Pluskal.

Postupně sídlila stanice v těch- 
to domech: č. 16 (1879-1891  
a 1902-1919), č. 40 (1891-1897),  
č. 12 (1897-1902 a 1919-1937)  
a č. 8 (od 1938).

Z významných akcí lze při-
pomenout vyšetřování vylou-
pení štěpánovského kostela  
17. 10. 1933, kdy byly z vypá-
čeného svatostánku odcizeny 
stříbrné ciborium a pozlacená 
monstrance. Celková škoda byla 

v yčíslena na  
2 500 korun. 
Místní četníci 
v y pátra l i  pa-
chatele přes-
ně do měsíce, 
usvědčeni byl i 
Micha l Maza l, 
J o s e f  K y n c l  
a Antonín Bla-
ž e k ,  v š i c h n i  

ze Sv itávk y.
O půlnoci před Štědrým dnem 

1936 zasahovali četníci při požá-
ru usedlosti č. 6 na Kasáně. Ad-
ventista František Loukota viděl 
ve své manželce, obou dcerách  
i tchánu Jančíkovi ďábla, uzavřel 
je uvnitř domu a chtěl je očistit 
ohněm. Pachatel tvrdil, že šlo  
o vůli Boží a na místě požáru pak 
chtěl postavit modlitebnu pro 
adventisty. Všichni naštěstí vy-
skákali oknem, pachatel byl do-
praven do ústavu choromyslných 
v Brně-Černovicích. Škoda byla 
vyčíslena na 76 661,25 Kč.

Jiný incident se stal před kon-
cem války ve Vrtěžíři. V míst-
ním hostinci došlo 5. 1. 1945  
k přestřelce. Gestapo střílelo  
do domovních dveří ze samopalů 
a zevnitř opětovali střelbu Edu-
ard Čiháček z Rozsoch a Vilém 
Veselský z Bystřice. Hostinská 
byla postřelena do stehna, Či-
háček utekl oknem. Zatčeni byli 

kromě hostinské Muthsanové  
i Veselský a Jan Šikula, který  
v Jihlavě nepřežil výslech.

Četnická stanice ve Štěpánově 
byla poté posilována německý-
mi četníky. Po tomhle incidentu 
přišli 14. ledna tři a po likvidaci 
maďarského štábu se 17. 4. 1945 
dostavili další tři Němci. Všich-
ni pak utekli na nákladním autě  
5. 5. 1945 směrem k Olešnici.  
O vyšetřování likvidace maďar-
ského štábu na Čepičkově vršku 
dne 14. 4. 1945 není v Památníku 
četnické stanice ve Štěpánově ani 
slovo. I když rok po incidentu 
(12. 4. 1946) vypracoval hlášení 
o počtu mrtvých Maďarů štábní 
strážmistr Krejčí z četnické sta-
nice ve Štěpánově. 

Totéž platí o zákeřné vraž-
dě Adolfa Špačka 10. 5. 1945  
ve Vrtěžíři, ani o ní se v Památ-
níku nepíše. Velitel Jelínek s dal-
šími štěpánovskými četníky teh-
dy vyšetřování provedl nedbale  
a neprofesionálně. Nezajistil ani 
zbraně ve vsi k balistické exper-
tize. Vyšetřování se pak ujala kri-
minální policie v Novém Městě 
na Moravě, podezřelí byli nako-
nec propuštěni, ale archivy mluví 
jednoznačně…

Hynek Jurman

Foto: V Panském domě č. 12 
sídlili četníci 24 let.
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V naší školce jsme se snažili  
i další období prožít tak, aby 
vzdělávání bylo pro děti zábavou 
a měly chuť poznávat. Kromě 
tradičních aktivit jsme objednali 
divadlo Šumafuk s představením 
„Pohádka o ukradených nosech“. 
Dále hudební pořad „Večerníč-
ky nedáme, rádi si je zpíváme“, 
který provozují zaměstnanci 
ZUŠ Žďár nad Sázavou. Děti se 
tak zábavnou formou seznámily  
s netradičními hudebními ná-

stroji a mohly 
zkusit hádat,  
z jakého ve-
černíčku je 
p ř e d s t a v e -
ná melodie. 
Starší děti 
také vyrazily 
na exkurzi 
do Tišnova 
projít se po 
naučné stez-
ce a vylézt na 

rozhlednu na Klucanině. Dalším 
zajímavým počinem bylo ve spo-
lupráci s mateřskou školou z Víru 
pozvání logopedického divadla  
z Hradce Králové Žirafa Žofka. 
Paní logopedka Víznerová nám 
sehrála „Pohádku o líném jazýč-
ku“. Děti si tak mohly nenásilnou 
formou procvičit svá mluvidla  
a především jazýčky. Básničku od 
paní logopedky jsme zařadili i do 
naší pravidelné školkové řečové 
výchovy. Velkou akcí, do které 

jsme se zapojili, byl Den otevře-
ných dveří při příležitosti 60. vý-
ročí založení školy ve Štěpánově. 
Skvělé publikum dokázaly naše 
školkové děti nadchnout dvěma 
tanečními vystoupeními. Škol-
ní výlet jsme letos naplánovali  
do Planetária Brno. Zde jsme vi-
děli pohádku „Pejsek a kočička 
letí ke hvězdám“ a navštívili jsme 
stezku kolem hvězdárny. Podni-
káme také drobné výlety po oko-
lí jako 
např. na 
f a r m u  
k Fu-
č í k ů m  
a Řehůř-
k ů m , 
na Hra-
d i s k o , 
na Zub-
štejn, do 
včel ína , 
na horní 
h ř i š t ě , 

k čistírně odpadních vod apod. 
Rádi trávíme čas u řeky nebo  
v lese a zajímavé hry děti prožijí  
i na školní zahradě. Nyní už nám 
nezbývá, než školní rok pěkně 
zakončit, rozloučit se s předško-
láky, uskutečnit přespávání v MŠ 
a těšit se na další školní rok. 

Přejeme Vám krásné léto, plné 
příjemných zážitků s Vašimi nej-
bližšími.

Učitelky z MŠ

                 ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  30                                    Hynek  Jurman
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Další fotbalová sezóna je  
u konce. Skalní fanoušci vědí, 
že nám příliš radosti nepřinesla. 
Nedostatek hráčů a malá účast 
na trénincích zapříčinily, že tým 
mužů skončil v tabulce okresní-
ho přeboru až na 12. místě. Sice 
to neznamená sestup do nižší 
soutěže, ale co bude na podzim 
v tuto chvíli nikdo neví. V minu-
lých letech neproběhla postupná 
generační výměna. Plno mladých 
hráčů nejeví zájem s fotbalem po-
kračovat i v dospělém věku a těch 
starších ubývá. Konec sezóny do-
hrávali i hráči, kterým bylo přes 
40 let, aby se zápasy mohly vůbec 
odehrát a klub nebyl penalizo-
ván za nedostavení se k zápasům. 
Tým navíc dohrával jaro bez 

trenéra, který na vlastní žádost 
u týmu skončil. Panu Jiránkovi 
chceme touto cestou poděkovat 
za léta strávená u našeho týmu  
a věříme, že se časem opět u ště-
pánovského fotbalu sejdeme. 

V době psaní tohoto článku 
byl sice tým mužů přihlášen do 
další sezóny, ale pokud se nepo-
daří najít ve Štěpánově a okolí 
nové hráče k doplnění soupisky a 
nového trenéra, tak reálně hrozí,  
že před začátkem podzimní 
sezóny budeme nuceni účast 
zrušit. Co by to znamenalo pro 
štěpánovský fotbal asi nemusím 
dlouze rozvádět. Naším cílem 
samozřejmě je tým mužů udržet 
za každou cenu, aby současní do-
rostenci a žáci s dětmi v přípravce 

měli před sebou budoucnost spo-
jenou se Štěpánovem. 

Mládež

V dorosteneckém věku ne-
máme ani polovinu hráčů po-
třebných ke složení týmu. Je 
zde předběžná dohoda s Vírem, 
že  naši kluci přestoupí do jejich 
týmu, aby se fotbalu mohli na-
dále věnovat. Vír je již sloučený 
s Jimramovem a tři týmy nelze 
sdružit, proto se bude jednat  
o přestup s dohodou navrácení 
hráčů. 

S vírským klubem úspěšně 
spolupracujeme v žákovské ka-
tegorii, kde jsme letošní sezónu 
odehráli společně v mladších  
i starších žácích. V následující 

sezóně bude 
tento model 
pokračovat, 
stejně jako  
u přípravek 
s Ujčovem. 

Sportovní den

Na srpen, konkrétně 13. 8.,  
pro děti a rodiče opět připravu-
jeme sportovní den. Těšíme se 
na vás, že si na fotbalové hřiště 
přijdete zasoutěžit. Přichystané 
budou kromě soutěží i atrakce  
v podobě skákacího hradu a bo-
haté občerstvení pro děti i dospě-
lé.

Za FK Železárny Štěpánov
Petr Skokan

  ROZPAČITÁ  SEZÓNA

TĚŠÍME  SE  NA  LÉTO

Třešně a jahody pomalu dozrávají,
nejen plody červenou barvu mají.

Také tobě slunce občas zbarví pleť,
natírat ochranným krémem ji hleď!

Je tu čas léta, prázdnin a pohody,
každý se těšíme na volno u vody.

Voda to umí, šťastný úsměv přinese.
Pohádkové je též toulat se po lese!
Udělat si výlet, projít pár památek,
těšit se na volno, nejenom na pátek.
Hodit za hlavu všechny své starosti,

léto nám skýtá tisíce možností...
Prožijte dny plné lásky a radosti.

                                                                                LM

Sedmým rokem, dne 24. 4., 
se konal tradiční běh žen, NO-
MENRUN, jehož trasa vedla  
i přes Štěpánov, kde probíhala 
4. předávka. Každá žena z týmu 
běží 8 kilometrů a po tomto úse-
ku se vystřídá s další týmovou 
běžkyní a takto pokračují až  
do cíle. Celkem tedy ženy běží 80 
km. Začátek je v Novém Městě  
na Moravě, běží se přes pole, lesy 
a louky až do Velké Bíteše. Místní 
SDH bylo opět požádáno o po-
moc při předávce a občerstvení 
na místním koupališti. Pro ženy 
ale i jejich týmy zde bylo vytvo-
řeno příjemné posezení, mohly 
si zde odpočinout, občerstvit se 
nápoji ale i výborným kebabem. 

Celkem se zúčastnilo 114 
týmů, nedoběhl pouze jeden, 
ale vše se obešlo bez zranění. 
Nejrychlejší tým doběhl do cíle  
v čase 7:06:25. Všem ženám veli-
ce gratulujeme a těšíme se na dal-
ší spolupráci při této akci. Přijďte 
i vy 22. 4. 2023 fandit nebo se jen 
občerstvit na místním koupališti.

Simona Hrubešová

No  Men  Run


